
Protokół Nr 17.16

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się
w dniu 17 lutego 2016 roku w godzinach 1400– 1550

Obrady Komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Ewa Awramik.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g  załączonej  listy    obecności;  na
12 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady Komisji
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds organizacji pozarządowych - Maciej Juchniewicz,
 Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Aneta Ruszczyk,
 Dyrektor Ełckiego Centrum Kultury – Aneta Werla,
 Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” - Maria Ścierańska,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych

stopniach  awansu  zawodowego  w szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę
Miasto Ełk.

4. Opinia Komisji do wniosku Stowarzyszenia Ełckiego Towarzystwa Muzycznego.

5. Finansowanie  działań  oświatowych.  Informacja  na  temat  pozyskiwania  funduszy
zewnętrznych na rozwój kultury i edukacji.

6. Opinia Komisji do projektów uchwał:.

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2016-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2016, 

3) w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych na 2016 rok,

4) w sprawie przyjęcia „Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018”.

7.Sprawozdanie  z  działalności  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  „Pod  Kasztanami”
w Ełku.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1     
Przewodnicząca  Komisji  Ewa  Awramik  zapoznała  zebranych  z  propozycją  porządku

obrad proponując uzupełnienie porządku obrad o opinię do wnioski Stowarzyszenia Ełckiego
Towarzystwa Muzycznego, który w dniu dzisiejszym wpłynął do Komisji oraz  w pkt. dot.
opinii  Komisji  do  projektów  uchwał  z  najbliższej  sesji  Rady  Miasta  omówienie
i zaopiniowanie tych, które tematycznie dotyczą pracy Komisji. 
Członkowie  Komisji  –  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli  proponowany  porządek
obrad jw.

Do punktu  2 
Przewodnicząca  Komisji  Ewa Awramik zwróciła  się  o  zgłaszanie  uwag do protokółu

z poprzedniego posiedzenia Komisji.



Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie – poprzez aklamację przyjęli protokół
Nr 16.16 z dnia 20 stycznia 2016 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3
 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  sprawozdanie  z  wysokości  średnich

wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i
placówkach  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto  Ełk  –  sprawozdanie  w  załączeniu  do
protokołu. W sprawozdaniu uwzględniono wysokość kwoty różnicy, o której mowa w art.
30A ust. 2, jaka wystąpiła na poziomie nauczycieli stażystów.

Zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela, w terminie
do dnia 20 stycznia każdego roku, organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu
terytorialnego,  przeprowadza  analizę  poniesionych  w  poprzednim  roku  kalendarzowym
wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń,
o których mowa w art. 30 ust. 3 oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na
poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego.  Jeśli  wynagrodzenie  wypłacone
nauczycielom w danym roku było niższe niż wynagrodzenie  średnie,  zagwarantowane w
art.30 ust.3  Karty Nauczyciela,organ prowadzące  szkoły wyznacza  kwotę  niedopłaty tego
wynagrodzenia w podziale na poszczególne stopnie awansu zawodowego.
Kwota  niedopłaty jest dzielona między nauczycieli zatrudnionych w szkołach i wypłacana
w terminie  do  31  stycznia  w  formie  jednorazowego  dodatku  uzupełniającego  ustalanego
proporcjonalnie do osobistej  stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela.
Sprawozdanie zostaje przedłożone Radzie Miasta Ełku.
Komisja zapoznała się z omówionym sprawozdaniem jw.

Do punktu  4
Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds  organizacji  pozarządowych  Maciej  Juchniewicz

omówił  wniosek Stowarzyszenia Ełckiego Towarzystwa Muzycznego złożonego w imieniu
mieszkańców  na  realizację  zadania  publicznego  miasta  Ełku   z  zakresu  kultury,  sztuki,
ochrony dóbr kultury i  dziedzictwa narodowego pt.:  „Muzyka – pasja ponad wszystkie –
Antonio Vivaldi” - w ramach projektu ma zostać zaprezentowana twórczość światowej sławy
kompozytora Antonio Vivaldiego wykonując jego najsłynniejsze dzieła „Koncert skrzypcowy
– Cztery Pory Roku – Wiosna” i „Glorię”. Wykonanie wiązać się będzie z zaangażowaniem
wielu ełczan w pracę w chórze i orkiestrze. Uroczysty koncert odbędzie się w czerwcu w
kościele Najświętszego Serca Jezusowego.

Zgodnie z zapisem § 2 ust. 5 Uchwały Nr XXXVI.346.2013 Rady Miasta Ełku z dnia
29 października 2013 roku w sprawie określenia  trybu i  szczegółowych kryteriów oceny
wniosków  o  realizację  zadania  publicznego  w  ramach  inicjatywy  lokalnej  przy  ocenie
wniosku Prezydent Miasta Ełku zasięga opinii komisji branżowych Rady Miasta Ełku.
Wywiązała się dyskusja.

Radna Joanna Porucznik zaproponowała,  aby koncert  odbył  się również w amfiteatrze
Ełckiego Centrum Kultury.

 Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds  organizacji  pozarządowych  Maciej  Juchniewicz
powiedział, że jak najbardziej taka sugestia Komisji może zostać przekazana.

Komisja  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie  wyraziła  pozytywną
opinię do wniosku Stowarzyszenia Ełckiego Towarzystwa Muzycznego złożonego w imieniu
mieszkańców  na  realizację  zadania  publicznego  miasta  Ełku   z  zakresu  kultury,  sztuki,
ochrony dóbr  kultury i  dziedzictwa narodowego pt.:  „Muzyka – pasja ponad wszystkie  –
Antonio Vivaldi”, w ramach inicjatywy lokalnej. 
Komisja  zasugerowała,  by  koncert  został  wykonany  również  w  amfiteatrze  przy  Ełckim
Centrum Kultury.  

Do punktu  5



 Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski poinformował, że członkowie Komisji
otrzymali informację dotyczącą pozyskiwania środków zewnętrznych na zadania oświatowe
– informacja w załączeniu do protokołu.
Jeśli  chodzi  natomiast  o  szczegółowe  informacje  w  zakresie  planowanych  remontów
w obiektach szkól i przedszkoli, Komisja otrzyma ją w marcu br.

Z-ca Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  mamy w planach budowę hali
sportowej  przy  Zespole  Szkół  Samorządowych.  Będzie  w  tej  chwili  powstawał  program
użytkowy. Hala będzie podobnej wielkości, jak przy SP nr 2 przy ul. Małeckich.

Dyrektor Ełckiego Centrum Kultury  Aneta Werla omówiła projekty, które były realizowane
w Ełckim Centrum Kultury w 2015 roku a następnie wnioski, jakie zostały złożone w ramach
dofinansowania ze źródeł zewnętrznych – informacja w załączeniu do protokołu.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  dodał,  że  znamy już  harmonogram konkursów
z nowej perspektywy finansowej. Czekamy teraz na uszczegółowienie. Wygląda to obecnie
dużo lepiej, niż na początku.

Do punktu  6
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027, który obejmuje zmiany:
I. W załączniku nr 1 zmiany w roku 2016 i 2017, w tym:
1. W roku 2016 zwiększa się dochody o kwotę 662 131 zł, w tym:
  - dochody bieżące zwiększa się o kwotę 656 131 zł (środki zewnętrzne na realizację projektu
dofinansowanego ze środków UE – 617 017 zł (dział 730 rozdział 73006), dofinansowanie 
z Urzędu Pracy dla MOPS – 39 114 zł (dział 852 rozdział 85219), 
 - dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 6 000 zł środki zewnętrzne na realizację projektu
dofinansowanego ze środków UE – 6000 zł (dział 900 rozdział 90004).
2. W roku 2017 zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 2 364 000 zł (środki zewnętrzne na
realizację projekt: „Poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni
terenów zieleni w mieście Ełk”).
3. Zwiększa się wydatki budżetu w roku 2016 o kwotę 854 531 zł, w tym:
- wydatki  bieżące  zwiększa się o kwotę 662 809 zł  (projekt  pn.:  „Platforma startowa dla
nowych pomysłów - Hub of Talents” zwiększenie o kwotę 617 017 zł (dział  730 rozdział
73006),  środki  na  roboty  publiczne  w MOPS zwiększenie  o  kwotę  39 114  zł  (dział  852
rozdział 85219), zmniejszenie środków na zakup materiałów i wyposażenia w PNT 
– przeniesienie na zakupy inwestycyjne – 7 722 zł (dział 730 rozdział 73006), wpłata 
na fundusz celowy dla  policji  zwiększenie o kwotę 12 000 zł  (dział  754 rozdział  75405),
zwiększenie pochodnych od wynagrodzeń – umów związanych z promocją j. s. t. o kwotę
2 400 zł (dział 750 rozdział 75075),
- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 191 722 zł (Modernizacja ul. Piłsudskiego – audyt
– 7 000 zł (dział  600 rozdział 60016), zakup cieplarki do PNT – 7 722 zł, przebudowa MOPS
– 117 000 zł (dział 730 rozdział 73006), wpłata na fundusz celowy 
dla  policji  –  50 000 zł  (dział  754 rozdział  75405),  projekt:  „Poprawa jakości  środowiska
miejskiego poprzez  zwiększenie  powierzchni  terenów zieleni  w mieście  Ełk”  – 10 000 zł
(dział 900 rozdział 90004).

4. Zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2017 r. o kwotę 3 990 000 zł (projekt: „Poprawa
jakości środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni 
w mieście Ełk”.
5. Zwiększa się przychody budżetu 2016 o kwotę 192 400 zł z tytułu wolnych środków.
    Deficyt budżetu wyniesie 2 890 079 zł.
II. Do załącznika nr 2 wprowadza się nowe przedsięwzięcie realizowane w roku 2016 
i  2017  pn.:  „Poprawa  jakości  środowiska  miejskiego  poprzez  zwiększenie  powierzchni
terenów zieleni w mieście Ełk”. 



2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmian
w budżecie Miasta Ełku na 2015 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany
obejmują:
I) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki
Społecznej:
1. W związku z niewykorzystaniem środków finansowych w 2015 r. przeznaczonych 
na rozbudowę i nadbudowę pomieszczeń MOPS w Ełku (dział 852 rozdział 85219 § 6050)
zwiększa  się  plan  finansowy w 2016 r.  z  wolnych  środków o kwotę  117 000 zł.  Środki
zostanie przeznaczone na rozbudowę wraz z nadbudową pomieszczeń na piętrze i parterze
budynku  ośrodka,  co  pozwoli  na  pozyskanie  dodatkowych  pomieszczeń  dla  ok.  10
pracowników.  Zostanie  również  przeniesiona  kasa  ośrodka  na  parter  budynku  co  ułatwi
korzystanie z pomocy dla osób starszych oraz niepełnosprawnych.
2. Zwiększa się dochody i wydatki w budżecie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Ełku, w dziale 852 rozdziale 85219 o kwotę 39 114 zł, w tym wydatki w  § 4010  o kwotę
33 300 zł oraz w § 4110 o kwotę 5 814 zł na organizację robót publicznych dla trzech osób 
na  stanowisku  2  opiekunów  oraz  pomoc  biurową  na  okres  6  miesięcy  (01.03.2016-
31.08.2016r.).  Źródłem  finansowania  tego  zadania  będzie  refundacja  ze  środków
Powiatowego Urzędu Pracy w Ełku.
II) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i
Kultury:
Zwiększa się z wolnych środków wydatki na zadania z zakresu promocji j. s. t. – dział 750
rozdział 75075 w wysokości 2 400 zł.
Zmiana podyktowana jest koniecznością zabezpieczeniem środków finansowych na pochodne
od wynagrodzeń z umów zleceń (§ 4100 i § 4120). 
III)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział
Strategii i Rozwoju:
Projekt: „Poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów
zieleni w mieście Ełk”  – dział 900 rozdział 90004
Wprowadzeniu  nowego  zadania  na  lata  2016  -  2017  pn.:  „Poprawa  jakości  środowiska
miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni w mieście Ełk”. 
Gmina  Miasto  Ełk  zamierza  złożyć  wniosek o  dofinansowanie  ww.  projektu  ze  środków
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020.
Zakres  projektu:  opracowanie  dokumentacji  technicznej  dla  4  założeń  parkowych  (os.
Bogdanowicza,  os.  Grunwaldzkie,  os.  Kajki  przy  ul.  Miłosza,  os.  Kajki  przy  ul.  Szosa
Obwodowa) oraz realizacja inwestycji polegających na wykonaniu nasadzeń zieleni tworzącej
małe  parki  osiedlowe:  zieleń  i  roboty  ziemne,  nawierzchnie  ścieżek  i  chodników,
okablowanie oświetlenia, okablowanie monitoringu.
Projekt będzie realizowany w latach 2016 – 2017. 
Całkowita wartość projektu:  4 000 000 zł
Wartość dofinansowania: 2 400 000 zł (60%)
Wkład własny Gminy Miasta Ełk: 1 600 000 zł (40%)
Finansowanie - wolne środki.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Nikodem Kemicer – kwestia przesunięcia środków na  projekt:  „Poprawa jakości
środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni w mieście Ełk”. -
czy mamy tutaj już opracowane plany zagospodarowania?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji
Mienia, Prawa i Porządku z Komisją Budżetową i Rozwoju Gospodarczego w poniedziałek
22 lutego Prezydent Miasta przedstawi te plany. Jest już przygotowana wizualizacja.
 Z-ca Przewodniczącego Komisji Robert Klimowicz – co z tymi terenami, nie ujętymi w
tym projekcie?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – te tereny wymagają pewnego zaangażowania
w przygotowaniu. Zostało to rozłożone na dwa etapy. Jeśli chodzi o teren na os. Konieczki,



jest to jak najbardziej w planach. Myślimy o zagospodarowaniu podobnie, jak skwer przy ul.
Wojska Polskiego z „rusałką”.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej miasta
Ełku na lata 2016-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2016
rok.

3)   Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok.

Miejski Program Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016
zawiera  zadania  określone  w  ustawie  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu
alkoholizmowi,  które  będą  realizowane  przez  ełcki  samorząd.  Forma  tych  działań
dostosowana jest do aktualnych potrzeb lokalnych i w pełni wykorzystuje zasoby posiadane
przez miasto - w zakresie rozwiązywania problemów wynikających z uzależnień. 
Działania  zawarte  w  niniejszym  Programie  ukierunkowane  są  w  szczególności  na
ograniczenie występowania negatywnych zjawisk będących skutkiem nadużywania alkoholu,
permanentny  rozwój  działań  związanych  z  profilaktyką  i  rozwiązywaniem  problemów
alkoholowych, wzrost społecznej świadomości dotyczący tej tematyki, a także doskonalenie
współpracy pomiędzy osobami i instytucjami. 

Niniejszy  program  uwzględnia  działania  związane  z  profilaktyką  uzależnień  oraz
rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  skierowanych  do  mieszkańców  miasta  Ełku.
Ponadto zawiera on działania o charakterze profilaktyczno – informacyjnym, których celem
jest  propagowanie  zdrowego  stylu  życia  i  zmianę  negatywnych  postaw  przy  użyciu
sprawdzonych  oraz  rekomendowanych  programów  profilaktycznych,  stanowiących
jednocześnie  odpowiedź  na  potrzeby  lokalnego  środowiska.  Program  ten  zakłada  także
realizację zadań wchodzących w zakres profilaktyki uniwersalnej, selektywnej i wskazującej. 

Ponadto uwzględnia system działań pomocowych, skierowanych do osób uzależnionych,
osób spożywających alkohol w sposób ryzykowny i szkodliwy, jak również do ich rodzin. 
W  celu  zapewnienia  skuteczności  i  efektywności  wyżej  wymienionych  działań,  należy
uwzględnić, iż mają one charakter długofalowy i stanowią kontynuację konsekwentnych oraz
systematycznych działań realizowanych na terenie naszego miasta. 
Wywiązała się dyskusja.

Radny Robert Klimowicz – problem jest na poziomie edukacji szkolnej, czy jest pomysł,
by zmotywować nauczycieli do bardziej efektywnej pracy w tym zakresie?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  pewno  można  wyposażając  nauczycieli
w  fachową  wiedzę.  Należałoby  przejrzeć  również  programy  profilaktyczne  realizowane
w  szkołach.  Chcielibyśmy  również  postawić  na  działalność  profilaktyczną  przez
stowarzyszenia  i  organizacje  pozarządowe  działające  na  ternie  miasta   -  w  ich  działania
wpleść programy o treści profilaktycznej. Będzie też kontynuacja programu „Mały sport na
wielkich osiedlach”- tworzenie bazy do działań związanych z pracą pedagogów ulicznych. 

Z-ca  Przewodniczącej  Komisji  Dorota  Kruszewska  zwróciła  uwagę,  że  należałoby
pomyśleć o jakiś gratyfikacjach finansowych dla nauczycieli  realizujących takie programy
z zakresu profilaktyki.

Prowadzenie obrad przejęła Z-ca Przewodniczącej Komisji Dorota Kruszewska
Radny  Robert  Klimowicz  –  problem  jest  też  w  sprzedaży  alkoholu,  jakie  są  tutaj

prowadzone działania?
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jest  prowadzona  kontrola  przez  członków

Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  placówek  prowadzących
sprzedaż  napojów alkoholowych  w zakresie  przestrzegania  zasad i  warunków korzystania
z zezwolenia, w miarę możliwości z przedstawicielami organów porządku publicznego. Były 



wnioski o wszczęcie postępowania wyjaśniającego celem cofnięcia zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych w przypadku nie przestrzegania zasad obrotu tymi napojami. Nie jest 
jednak takie proste, by koncesję cofnąć.
Dobrym rozwiązaniem byłoby odgórne działanie legislacyjne i podwyższenie wieku, od 
którego można nabyć alkohol do 21 lat.

Radny Nikodem Kemicer zwrócił uwagę na młodzież palącą papierosy w okolicach szkół.
Należałoby  nasilić  kontrole  chociażby  Straży  Miejskiej.  Trzeba  byłoby  również  zwrócić
uwagę dyrektorom szkół na problem e-papierosów na terenie szkół.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław Zalewski  powiedział,  że  w najbliższym czasie
podejmie ten temat z dyrektorami szkół.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok.

4)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
„Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018” - program ma na celu wzmocnienie rodzin
z  grup  ryzyka  i  przywrócenie  rodzinom  przeżywającym  problemy  w  zakresie  funkcji
opiekuńczo-wychowawczych zdolności do ich wypełnienia oraz działania na rzecz rozwoju i
podnoszenia jakości systemu wspierania dziecka  i rodziny.  Program jest spójny z Programem
Wspierania Rodziny i Systemie Pieczy Zastępczej w Województwie Warmińsko-Mazurskim na
lata 2013-2017 oraz Strategią Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata
2008-2018. 

Głównym  celem  Programu  jest  skuteczny  system  opieki  nad  dzieckiem  i  rodziną
sprzyjający prawidłowemu jej rozwojowi w mieście Ełku.
Program określa  działania  ukierunkowane na  wspieranie  rodzin  przeżywających  trudności
opiekuńczowychowawcze,  jak  i  działania  profilaktyczne  i  upowszechniające  działania
prorodzinne.  Niezwykle  ważne  jest  umacnianie  rodziny  i  przeciwdziałanie  jej
dysfunkcjonalności  w  realizacji  funkcji  psychospołecznych.  Należy  zatem  objąć  rodziny
wsparciem i podejmować działania służące udzielaniu im wszechstronnej pomocy.
Działalność profilaktyczna to zarówno zapobieganie negatywnym stanom rzeczy, tym które
mogą dopiero zaistnieć,  jak i  tym,  które już istnieją.  Dlatego ważne jest upowszechnianie
działań  profilaktycznych  ukierunkowanych  na  wspieranie  rodzin  niewydolnych,
przejawiających trudności opiekuńczo-wychowawcze.
Aby  sprostać  tym  zadaniom  niezbędna  jest  ścisła  współpraca  pomiędzy  instytucjami
i  podmiotami,  a  także  wypracowanie  sprawnego  i  efektywnego  systemu  działań
wpływających na poprawę sytuacji dziecka i rodziny.
Niniejszy program stanowi pełne, kompleksowe ujęcie systemu wsparcia dziecka i rodziny
oraz zintegrowanie kierunków działań w odniesieniu do mieszkańców miasta Ełku.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 8 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-
2018” . 

Do punktu 7 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  -  zgodnie  z  art.18  ust.  2  pkt  15  ustawy

o samorządzie gminnym ( Dz.U. z 2015 r. poz.1515) oraz § 25 ust.1,2 i 3 rozporządzenia
Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia 2010 r.  w sprawie środowiskowych
domów samopomocy (Dz. U. z 2010 Nr 238 poz. 1586 z póź. zm.)  sprawozdanie przesyła się



jednostce  prowadzącej  lub  jednostce  zlecającej,  a  także  właściwemu  do  spraw  pomocy
społecznej wydziałowi urzędu wojewódzkiego.

Dyrektor Maria Ścierańska powiedziała, że nasz Dom istnieje od grudnia 2008 roku. Jest
placówką pobytu dziennego przeznaczoną dla osób przewlekle chorych psychicznie, które nie
wymagają leczenia szpitalnego oraz osób upośledzonych umysłowo. Osoby z zaburzeniami
psychicznymi i ich rodziny często nie mają wiedzy, z jakiej formy pomocy mogą skorzystać
i do jakiej placówki mogą się udać. Społeczności lokalnej brakuje informacji o całej lokalnej
ofercie pomocowej.  Staramy się udzielać informacji i pomocy.  W ubiegłym roku mieliśmy
komplet uczestników. Jeśli chodzi o środki finansowe, otrzymujemy dotację w wysokości
tysiąca zł na jednego uczestnika. W tym roku mamy otrzymać 1268 zł, ale czekamy jeszcze
na decyzję Ministerstwa.
Podopieczni ŚDS uczęszczają na zajęcia do siedmiu pracowni. Każdy może wybrać, jakie
umiejętności  chce  doskonalić.  Dzięki  tym  warsztatom  osoby  niepełnosprawne  stają  się
bardziej samodzielne i nabierają pewności siebie. Przez chorobę te osoby są często izolowane
z życia społecznego. Nawet we własnych rodzinach brakuje im wsparcia, często są powodem
do wstydu. 

Dyrektor Maria Ścierańska powiedziała, że zaprasza członków Komisji, by odwiedzili w
tym roku Środowiskowy Dom Samopomocy „Pod Kasztanami” w Ełku.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamacje  przyjęli
Sprawozdanie  z  działalności  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  „Pod  Kasztanami”
w Ełku.

Do punktu 8  
Radna Joanna Porucznik zwróciła się z pytaniem odnośnie miejsc w przedszkolach dla

dzieci 3-letnich, 5-letnich, zainteresowanie jest ogromne jak będzie z miejscami?
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  ok.  336  sześciolatków  pozostanie  w

przedszkolach,  co  daje  nam 14 oddziałów  przedszkolnych.  W żadnym  z  przedszkoli  nie
zawieszamy  przyjmowania  wniosków.  Szukamy  możliwości,  gdzie  jeszcze  dałoby  się
dodatkowe grupy przedszkolne  utworzyć.  Potrzebne  są  nam informacje  od  rodziców,  ilu
sześciolatków pójdzie do szkoły. Powinniśmy mieć już konkretne dane na koniec marca br.

Radny  Robert  Klimowicz  –  jak  miasto  jest  przygotowane  logistycznie  do  programu
Rodzina 500 plus, czy są pomieszczenia, personel? Czy wiemy ile dzieci to obejmie i czy
miasto będzie musiało dołożyć własne środki czy też te wszystkie wydatki pokryje państwo?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – czekamy na akty wykonawcze.  Myślimy,  by
dobrze to rozwiązać w zakresie logistyczny,  są pewne problemy z oprogramowaniem. Na
dzisiaj nie jesteśmy w stanie oszacować, ile dzieci to obejmie, to rodzice składają wniosek
.Jesteśmy  przekonani,  że  miasto  sobie  poradzi.  Do  obsługi  będzie  potrzeba  5-6  osób.
Planujemy utworzenie przynajmniej dwóch punktów przyjmowania wniosków. 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
      Przewodnicząca Komisji

Małgorzata Stachowiak           
Ewa Awramik 
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